
Application de l'article 51 du Règlement d'Ordre intérieur du Conseil communal. 
Interpellation de T. SCHUERMANS, Conseillère communale, relative à la placette 
fermée de la rue Grisar et à la proposition d'en faire un usage semi-public en 
collaboration avec les habitants du quartier 

 

T. SCHUERMANS donne lecture du texte suivant : 

T. SCHUERMANS geeft lezing van de volgende tekst: 

In de Grisarstraat bevindt zich een klein groen pleintje, dat jarenlang afgesloten is met 
hoge hekken. Ooit diende deze doorgang als vluchtweg tussen de wijk en het 
Zuidstation, maar die functie is inmiddels achterhaald. Vandaag is het pleintje, dat ooit 
deel uitmaakte van het publieke domein, feitelijk ontoegankelijk geworden voor de 
buurt. 

Deze situatie wringt. We bevinden ons in Kuregem, een van de meest dichtbevolkte 
wijken van Brussel, waar het gebrek aan kwalitatieve en toegankelijke groene ruimte 
voelbaar is voor alle bewoners. Wie in deze wijk woont, weet hoe waardevol elke 
vierkante meter buitenruimte is — zeker voor gezinnen met kinderen die snakken naar 
speelruimte, ontmoeting en ademruimte in hun onmiddellijke leefomgeving. 

Het pleintje in Grisar heeft nochtans potentieel. Vandaag is de toegang afhankelijk van 
“ONE”, de Franstalige tegenhanger van “Kind en Gezin”, die haar kantoren aan dit plein 
heeft. Buurtbewoners hebben echter geen toegang tot het plein buiten de openingsuren 
van “ONE”, wat het gebruik beperkt en de plek feitelijk afsluit van de wijk. 

Tegelijkertijd horen we vanuit het gemeentebestuur – naar aanleiding van de recente 
onrust en schietincidenten in Anderlecht – dat het "herin gebruik nemen van de publieke 
ruimte door Anderlechtenaren" een prioriteit is. Dat lijkt me terecht, en net daarom wil ik 
voorstellen om het voorbeeld te geven, daar waar het kan, door samenwerking mogelijk 
te maken in plaats van afsluiting te bestendigen. 

Er werd recent zelfs een subsidie gelanceerd waarmee buurtbewoners zelf via een 
initiatief de publieke ruimte opnieuw kunnen innemen – waarvoor dank aan het bestuur. 
Dit toont aan dat er bereidheid is om bewoners actief te betrekken. Maar er is uiteraard 
meer nodig. Net in dit dossier ligt er een kans om van bovenaf initiatief te nemen. De 
bevoegde schepen kan hier een voortrekkersrol spelen door dit voorstel zelf mee te 
nemen en het gesprek aan te gaan met “ONE” en de buurt. 

Mijn voorstel en suggestie naar de schepen: 

- Kan je het gesprek aangaan met “ONE” en de gemeentedienst om dit idee uit te werken 
en uit te voeren? Voor mij gaat het om dit groene pleintje dat een semi-publieke ruimte 
kan worden, beheerd in vertrouwen met buurtbewoners en ouders. Denk hierbij aan een 



systeem met enkele sleutelbewaarders of vertrouwenspersonen – bijvoorbeeld ouders 
uit de wijk – die toegang krijgen tot de plek buiten de kantooruren van “ONE”. Zo kan het 
plein opnieuw leven krijgen als een veilige, gedeelde buitenruimte voor spel, rust en 
ontmoeting. 

Ik weet dat er al enkele ouders zijn die staan te popelen om te helpen. Ook de vereniging 
“Vrouwen van Kuregem” zou een goede partner kunnen zijn in het uitdenken van het 
beheer. Er kan met de ouders, buurt en “ONE” bekeken worden om samen speelse 
elementen te plaatsen op het parkje. Dit initiatief kan een inspirerend voorbeeld zijn van 
samenwerking tussen overheid, buurt, verenigingen en sociale diensten. 

  

  

Monsieur l’Echevin VANDYCK donne lecture de la réponse suivante : 

Mijnheer de Schepen VANDYCK geeft lezing van het volgend antwoord: 

Je tiens d’abord à rappeler que la fermeture du passage rue Grisar a été demandée pour 
des raisons de sécurité. Je tiens également à rappeler que le service « Entretien » prend 
en charge l’entretien de ce passage située rue Grisar. 

Depuis janvier 2025, nos équipes y sont passées plus de 65 fois pour assurer la propreté 
du site. Voici, pour être précis, le nombre de passages effectués : 

• Janvier : 14 • Février : 10 • Mars : 20 • Avril : 15 • Mai (à ce jour) : 7 

Ces chiffres démontrent que mon service ne néglige pas l’entretien de cet espace, bien 
qu’il reste fermé en dehors des heures de présence du personnel de l’ONE (« Office de la 
Naissance et de l'Enfance »). 

Il est vrai que le quartier de Cureghem est dense, et que les espaces publics sont 
précieux. Sur ce point, je ne peux que rappeler que le Collège s’est déjà engagé dans 
une politique de réappropriation de l’espace public, avec une volonté claire de le rendre 
plus accessible, plus sécurisé, et bien mieux partager les espaces. 

Ce travail est mené quartier par quartier, en fonction des réalités locales et des 
possibilités concrètes. 

S’agissant du passage Grisar, je tiens à être clair : notre volonté est de rouvrir cet espace 
à terme. Toutefois, cette réouverture ne peut se faire que dans un cadre strictement 
défini, garantissant la sécurité, la propreté et la bonne gestion du lieu. 

Elle n’est envisageable qu’avec un encadrement intensif, combinant : 

• des passages réguliers des « Gardiens de la Paix », 

• une présence policière renforcée, 



• des activités positives et encadrées portées par nos services, 

• et un passage régulier par nos équipes propreté. 

Une réflexion avec les acteurs locaux directement implantés dans la rue Grisart, ou à 
ses abords immédiats, est pertinente. Ce type de démarche ne peut évidemment 
fonctionner que s’il repose sur un collectif clairement identifié, responsable de 
l’ouverture, de la fermeture et du respect du lieu. Je peux vous garantir que la réflexion 
est bien en cours et aboutira avant la fin de cette législature. 

  

  

T. SCHUERMANS : 

Wat u aangeeft is zeker interessant om te weten ook, dat er veel afval in het parkje ligt en 
dat de poetsploeg of de reinigingsdienst vaak eens moeten langskomen. Dat is zeker 
waardevol. Ik denk, in de suggestie die ik geef in mijn interpellatie, dat er wel kansen zijn 
om gedeelde verantwoordelijkheid te geven aan de buurtbewoners en dat er niet alleen 
controle of zo gebeurt vanuit de gemeentediensten, maar dat in samenspraak, met 
goede omkadering en afspraken, zoals u zegt, dat hier zeker iets van te creëren is. Dus, ik 
hoop wel oprecht dat er een gesprek kan komen met “ONE” en, eventueel, dat er eens 
geflyerd wordt in de Grisarstraat om daar al eens bij ouders of buurtbewoners te horen 
of er intentie is om samen te werken, en eens te bekijken hoe we samen dat pleintje 
kunnen aanpakken, om ook de gemeentediensten uiteindelijk te kunnen ontlasten van, 
bijvoorbeeld, de opruim. Ik denk dat er met een gezamenlijk verhaal wel sterk gewerkt 
kan worden aan dit parkje. 

  

  

Mijnheer de schepen VANDYCK : 

We zullen met de verschillende diensten en de buurt bespreken over hoe we kunnen, 
volgend jaar, een oplossing vinden voor deze kleine stukje groene park in onze 
gemeente. 

 


